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Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 30 grudnia 2016 r. 
 

Nr 10/VII/2016 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 10/VII/2016 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                         i Opieki Społecznej; 

Nr 10/VII/2016 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 6/2016 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie. 
 

W dniu 30 grudnia 2016 r. o godzinie 9:00 odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady 

Miejskiej w Otmuchowie.  

Posiedzenie na prośbę Przewodniczących Komisji prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Otmuchowie Pan Stanisław Zaczyk. 

Obecnych było 15 radnych Rady Miejskiej w Otmuchowie.  

 

Porządek posiedzenia komisji: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu 

pn. „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej na terenie Subregionu Południowego” 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020; 

2) wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego w miejscowości 

Śliwice Gmina Otmuchów; 

3) zaliczenia drogi relacji Wierzbno-Zwierzyniec do kategorii dróg transportu rolnego; 

4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali użytkowych; 

5) zatwierdzenia „Planu Odnowy Sołectwa Maciejowice na lata 2017-2022”; 

6) zatwierdzenia „Planu Odnowy Wsi Wójcice na lata 2017-2023”; 

7) ustalenia Regulaminu udostępniania Hali Sportowej przy Zespole Szkół Gimnazjum, Szkoła 

Podstawowa i Publiczne Przedszkole w Jarnołtowie oraz upoważnienia Burmistrza Otmuchowa do 

ustalenia warunków korzystania i zasad odpłatności z tytułu udostępniania; 

8) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Otmuchów; 

9) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Otmuchowa – OTMUCHÓW WSCHÓD; 

10) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o dokonanie zmiany 

granicy administracyjnej Miasta Otmuchów polegającej na przyłączeniu sołectw: Sarnowice, 

Śliwice, Nieradowice i Wójcice do miasta Otmuchów; 

11) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2016 rok; 

12) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

13) uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2017 rok; 

14) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Otmuchów; 

15) wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego w miejscowości 

Sarnowice Gmina Otmuchów 

16) utworzenia nowego przystanku komunikacyjnego przy ulicy Krakowskiej w Otmuchowie; 

17) utworzenia nowego przystanku komunikacyjnego przy ulicy Lipowej w Otmuchowie. 
 

Ad 1.  
 

1) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu pn. „Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej na terenie Subregionu Południowego” w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020; 

 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że w/w projekt uchwały rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie 

wniosły do niego zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie 

zaopiniowania niniejszego projektu uchwały.  

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu pn. „Termomodernizacja obiektów 
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użyteczności publicznej na terenie Subregionu Południowego” w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020; 

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

 

2) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnego miejsca 

lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego w miejscowości Śliwice Gmina 

Otmuchów; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji 

nowego przystanku komunikacyjnego w miejscowości Śliwice Gmina Otmuchów, rozpatrzony został 

przez Komisje Rady, które nie wniosły do niego zmian i poprosił Przewodniczących Komisji 

o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania niniejszego projektu uchwały.  

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

 

3) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi relacji Wierzbno-

Zwierzyniec do kategorii dróg transportu rolnego; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi relacji Wierzbno-Zwierzyniec 

do kategorii dróg transportu rolnego, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niego 

zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania 

niniejszego projektu uchwały.  

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

4) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu lokali użytkowych; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu lokali użytkowych, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian 

i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego 

projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

5) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Sołectwa Maciejowice na lata 2017-2022”; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Sołectwa 

Maciejowice na lata 2017-2022”, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian 

i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego 

projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

6) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Wsi 

Wójcice na lata 2017-2023”; 
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Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono. 

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Wsi Wójcice na 

lata 2017-2023”, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił 

Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu 

uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

7) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu udostępniania 

Hali Sportowej przy Zespole Szkół Gimnazjum, Szkoła Podstawowa i Publiczne 

Przedszkole w Jarnołtowie oraz upoważnienia Burmistrza Otmuchowa do ustalenia 

warunków korzystania i zasad odpłatności z tytułu udostępniania; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały.  

Skarbnik poprosił o uwzględnienie poprawki w załączniku, w pkt. 1, w literze b) jest - „w sobotę 

i niedzielę w zależności od potrzeb”, winno być: „w sobotę i niedzielę w godzinach od 800 do 2100”. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu udostępniania Hali 

Sportowej przy Zespole Szkół Gimnazjum, Szkoła Podstawowa i Publiczne Przedszkole w Jarnołtowie 

oraz upoważnienia Burmistrza Otmuchowa do ustalenia warunków korzystania i zasad odpłatności 

z tytułu udostępniania, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił 

Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu 

uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

8) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Otmuchów; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Otmuchów, rozpatrzony został przez 

Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie 

głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

9) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Otmuchowa – 

OTMUCHÓW WSCHÓD; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały.  

Burmistrz poprosił o głos i wyjaśnił, że projekt ten dotyczy kilku działek w Otmuchowie. Konieczne jest 

przesunięcie gazociągu i trzeba to skorygować w planach oraz w rejonie przedszkola działki przeznaczyć 

pod budownictwo. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Otmuchowa – OTMUCHÓW WSCHÓD, 

rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących 

Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  
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Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

10) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 

Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o dokonanie zmiany granicy 

administracyjnej Miasta Otmuchów polegającej na przyłączeniu sołectw: Sarnowice, 

Śliwice, Nieradowice i Wójcice do miasta Otmuchów; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały.  

Radny Napora zakomunikował, że chciałby usłyszeć zdanie przedstawicieli miejscowości, które mają 

zostać przyłączone do Otmuchowa.  

Radna Ludwa jako przedstawicielka Wójcic poinformowała, że nie ma jednomyślności w tej sprawie. 

Ludzie starsi mają różne zdania, natomiast młodzi są za. Twierdzą, że wieś musi się rozwijać, że trzeb iść 

do przodu.  

Burmistrz dodał, że na początku część mieszkańców wsi, które mają być przyłączone do Otmuchowa byli 

przeciwni, ale w trakcie spotkań, rozmów, gdy wytłumaczono jakie korzyści z tego będą, zmienili zdanie. 

Na zebraniach wiejskich każdy otrzymał do wypełnienia kartę, na której mógł się wypowiedzieć czy jest 

za, czy nie. Wróciło zaledwie 30% kart. W poszczególnych miejscowościach prawie 90% z tych którzy 

oddali karty, było za przyłączeniem. Decyzja należała do mieszkańców.  

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o dokonanie zmiany granicy administracyjnej Miasta Otmuchów 

polegającej na przyłączeniu sołectw: Sarnowice, Śliwice, Nieradowice i Wójcice do miasta Otmuchów, 

rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących 

Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

11) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów 

na 2016 rok; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały.  

Radny Napora zapytał, czy istnieje możliwość, aby w treści rozpisać np. „po wprowadzonych zmianach 

plan dochodów wynosi …”. Zasugerował, że będzie to bardziej czytelne i zrozumiałe.  

Burmistrz zapytał, czy chodzi o zbilansowanie. Otrzymał odpowiedź twierdząca, po czy zakomunikował, 

że będzie to przedstawiane w ten sposób. 

Radny Wąsowicz zauważył, że sięgając do WPF - wydatki na halę w Jarnołtowie wygasają w 2016 r. – 

zapytał, dlaczego więc w 2017 r. również są zapisane.  

Burmistrz poinformował, że musi tak być, ponieważ sprawa jest w Sądzie i nie jest zakończona. Są dwa 

pozwy. Od Pana Kubiczka i z Banki Spółdzielczego w Otmuchowie. Gmina nie będzie płacić, dopóki nie 

będzie prawomocnego wyroku Sądu i nie będzie wiadomo komu należą się pieniądze. Burmistrz 

podkreślił, że czekamy na decyzje sądu. Poinformował, że dla Gminy to też obciążenie, ponieważ nie 

można odliczyć podatku VAT, ani rozliczyć się z Ministerstwem Sportu. Dlatego też środki muszą być 

zapisane i zabezpieczone w budżecie na 2017 rok.  

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2016 

rok, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących 

Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

12) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił 
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Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu 

uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

13) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Otmuchów na 2017 rok; 
 

Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 621/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Opolu z dnia 6 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Otmuchów na 2017 r. oraz Uchwałę Nr 622/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Opolu z dnia 6 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Otmuchów na 2017 r.  
 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali Autopoprawkę wraz z Zarządzeniem Nr 149/2016 

Burmistrza Otmuchowa. Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały.  

Skarbnik wyjaśnił, że klasyfikacja budżetowa została zmieniona i wszystko zostało uzgodnione 

z Regionalną Izbą Obrachunkową. Poinformował, że: 

1. na pierwszej stronie uległa zmianie podstawa prawna, winno być: 2016 r. 1870 z 18.11.2016 r. 

2. w załączniku nr 2 w części opisowej w dziale 801 – winno być: „Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej na terenie Subregionu Południowego”, 

3. w tabeli wydatków majątkowych, w poz. 15, winno być: „Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej na terenie Subregionu Południowego”. 

Burmistrz poinformował, że środki otrzymamy z subregionu Południowego i dlatego konieczne jest 

skorygowane nazewnictwa.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Napora przypomniał, że jest to również posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej i dlatego też warto zaakcentować kilka istotnych rzeczy. Gmina posiada trzy źródła dochodu: 

-subwencje, dotacje, -udział w podatkach od osób fizycznych i prawnych, -dochód własny. Gmina może 

liczyć na dochód w granicach 30% i tym dysponuje. Reszta zależy od nas. Przewodniczący Napora 

zakomunikował, że biorąc to pod uwagę starał się obliczyć jaki to % i jak się to przekłada na planowane 

wydatki na 2017 rok. Bilansuje się to kredytem, a spłata musi się odbyć w ciągu roku. Będzie więc to rok, 

który pociągnie za sobą koszty. Zapytał, czy każde z zapisanych zadań jest konieczne w tej chwili. 

Zauważył, że patrząc na prognozę finansową i wykazane tam przedsięwzięcia, rok 2018 będzie 

powtórzeniem roku 2017. Przykładem jest Jarnołtów. W tej chwili konieczne jest zabezpieczanie środków 

w budżecie, a co się stanie, jeśli kilka z tych przedsięwzięć będzie miało kłopoty. Kredyt wyniesie 10 mln 

zł. Budowa domu w Maciejowicach – od 2012 roku, do dzisiaj to wydatek 2 mln 600 tys. zł. Zapytał, czy 

nie lepiej skoncentrować się na innych przedsięwzięciach, które potrzebują środków finansowych. 

Planowane wydatki na świetlice wiejskie – niedobór, który pokryjemy kredytem. Jeśli zaciągniemy kredyt 

i będziemy go spłacać, to czy nie lepiej wydać te pieniądze na inne, ważniejsze cele? Podkreślił, że sama 

Oświata, to koszt 16 mln zł, w tym przedszkola. Subwencja oświatowa jest taka sama. Zmiany, które rząd 

przygotowuje są wiadome. Zapytał, czy Komisja Oświaty zajęła się tą sprawą. Dom Pomocy Społecznej 

w Sarnowicach – około 800 tys. zł zaplanowanych na 2017 rok. Zapytał, czy przedsięwzięcia, jeśli będą 

skończone, np. dom w Maciejowicach, czy będą wymagały nakładu dodatkowego. Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej ocenił budżet na 2017 rok, jako ambitny, nie mniej jednak bardzo trudny do 

wykonania .  

Burmistrz podkreślił, że budżet jest bardzo ambitny ale i konsekwentnie realizowany. Zapisy, o których 

mowa, są niezbędne, ponieważ bez odpowiedniego zabezpieczenia, nie będzie można otrzymać środków 

z zewnątrz. Wykonanie zadań nie było problemowe. Nowe rozdanie z RPO, czy PROW na remonty dróg 

schetynówek, to będą zadnia tzw. zaliczkowe. Jeśli będą przyjęte, to będą rozliczane. Pozostałe 

inwestycje – 122 tys. zł na świetlice wiejskie - jest opracowana i przygotowana dokumentacja na termin, 

który jeszcze nie został ogłoszony. Świetlice wiejskie, to 85% dofinansowania. Gmina złożyła wnioski na 

ok. 20 mln zł na lata 2017-2018. Rozpatrzone w 90% są dwa wnioski, które będą realizowane, jak tylko 

umowy zostaną podpisane. To Maciejowice i Lubiatów. Otrzymaliśmy maksymalną ilość 22 punktów. 

Na kanalizacje miasta też Gmina została wysoko zakwalifikowana. Na Sarnowice dokumenty są 

w przygotowaniu. Burmistrz podkreślił, jak ważny jest zapis w budżecie w postaci 15% udziału własnego. 

Kwoty te muszą być zabezpieczone z pożyczki, lub z PROW lub też z prefinansowania. Dodał, że 

możemy być spokojni, że tam, gdzie nie będzie finansowania, Gmina nie będzie realizowała zadania. 

W 2017 r. wnioski składane będą na rewitalizacje miasta, remontów dróg i innych. 2016,20117 i 2018, 
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to będą owocne lata. Pożyczki są zaciągane na dobrych warunkach. Burmistrz jeszcze raz podkreślił, jak 

ważny jest zapis w budżecie środków na poszczególne zadania. Dodał, że nie ma pewności, czy jakaś 

firma nie wywali się, wzorem Jarnołtowa, jednak patrząc w ten sposób, nie można byłoby wykonać wielu 

zadań. Zauważył, że mało wydaje się na budowę w Maciejowicach, dlatego, że współpracujemy 

z Powiatowym Urzędem Pracy w Nysie i w ten sposób obniżamy koszty. Burmistrz zapowiedział, 

że będzie prosił o zorganizowanie wyjazdowego posiedzenia Komisji wspólnych, w celu obejrzenia 

postępów w budowie domu komunalnego w Maciejowicach. Podkreślił, że konieczne będzie wytężenie 

prac jeśli chodzi o DPS w Sarnowicach, zauważył jednak, że do tej pory jest aż 40% zaangażowania w to 

zadanie. Poinformował, że część prac będą musiały wykonać firmy zewnętrzne, są to np. instalacje windy 

i inne. Od stycznia ruszą prace przy współudziale PUP z Nysy. Elewacja Zamku, to koszt 6,5 mln zł 15% 

musimy zabezpieczyć. Kanalizacje, to koszt 6 mln zł, również 15% musimy zabezpieczyć. Potem będzie 

zwrot podatku VAT. Drogi mamy zapłacone, środki wpłyną w 2017 r. – Jasienica Górna, Wójcice. Ponad 

2 mln zł mamy już na przydomowe oczyszczalnie ścieków. W budżecie na 2017 r. wszystko jest zapisane.  

Skarbnik dodał, że inwestycje są zaplanowane, a większość środków Gmina otrzyma z UE, w postaci 

zaliczki 85%. Pozostałe spłaty nastąpią z kredytów. Skarbnik zauważył, że w chwili obecnej nie ma 

nadwyżki, jest deficyt, ale w marcu 2017 r. będzie 500- 600 tys. zł nadwyżki. Podkreślił, że obawy są, nie 

mniej jednak spłata kredytów będzie dokonywana sukcesywnie, jak tylko będą podpisane umowy. Dodał, 

jeśli chodzi o halę sportową w Jarnołtowie, to gdyby zadanie nie było zapłacone, nie byłoby 

zabezpieczonych na to środków, to Gmina nie otrzymałaby zwrotu podatku VAT. Świetlice wiejskie - 

np. w Ulanowicach, 1200 tys. zł – a koszt 89 tys. zł. konieczne jest więc zabezpieczenie środków 

w budżecie, a realizacja będzie potem.  

Burmistrz zauważył, że po przetargach, kwoty na poszczególne zadania będą o ok. 30% niższe od 

zakładanych, a co za tym idzie koszty ponoszone przez Gminę będą niższe. Część podatku VAT 

przekazywana jest do Ministerstwa Sportu – do budżetu państwa.  

Radny Wąsowicz zgodził się z przedmówcami, ale też podzielił obawy radnego Napory, co do przyszłego 

budżetu. Zauważył, że mamy trzy rozpoczęte inwestycje. Podjęcie zadania np. budowy Domu Pomocy 

Społecznej w Sarnowicach, było po to, abyśmy mogli szybko doprowadzić sprawę do końca, a jednak to 

się nie udaje. Zapytał, czy w związku z tym, nie ma zbyt wielu znaków zapytania, jeśli chodzi o budżet na 

2017 r. Oświata, to kolejny problem, z którym trzeba będzie się zmierzyć. Dodał, że nie chciałby być źle 

zrozumiany, ale tu chodzi o dobro ogółu. Podkreślił, że jaki jest budżet, wszyscy wiedzą i zawsze gdzieś 

środków będzie brakowało, jednak po to odbywają się posiedzenia, aby rozwiać wszelkie wątpliwości, 

jeśli takie są.  

Burmistrz poinformował, że dokumentacja musi być opracowana. Zgodnie z zaleceniami i programem, 

który jest wdrażany, otrzymamy refundację. Zaznaczył, że można sobie zadać pytanie, czy np. mieszkania 

są nam potrzebne, czy nie. Dodał, że jeśli ktoś będzie chciał się budować na terenie naszej Gminy, to 

otrzyma działkę w wysokości 50 % jej wartości pod warunkiem, że w określonym czasie będzie musiał 

się wybudować i rozliczyć oraz że nie będzie mógł sprzedać posiadłości przed upływem określonego 

czasu. Taki plan zakładany jest dla miejscowości Nieradowice i Otmuchów. To jest konkretna pomoc dla 

mieszkańców naszej Gminy i nie tylko. Burmistrz podkreślił, że zawsze na koniec roku prowadzi się 

dyskusje o tym, czy udało się zrealizować zapisane na dany rok zadania. Jeśli chodzi o oświatę, to nie ma 

jeszcze pełnej informacji na ten temat. Prawda jest natomiast, że „uciekł” nam kolejny rok. Centrum 

przesiadkowe to zadanie, które nie byłoby możliwe do wykonania, gdyby nie środki zewnętrzne. Gminy 

nie byłoby na to stać.  

Radny Napora zgodził się, że jeśli nie byłoby odpowiedniego zapisu w budżecie, to zadanie nie miałoby 

możliwości realizacji. Jeśli chodzi o oświatę, to podkreślił, że to my sami jesteśmy winni, że aż tyle 

wydaje się na oświatę, bo nie ma pokrycia w subwencjach oświatowych. Basen Delfinek, nie będzie tylko 

stał. Trzeba będzie go utrzymać i na nim zarabiać. Dodał, że nad oświatą nie pochylono się jak należy, 

a można było zająć się tym w odpowiednim czasie. 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono. 

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2016 

rok, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących 

Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
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14) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Otmuchów; 
 

Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 570/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Opolu z dnia 6 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Otmuchów. 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

Skarbnik poinformował, że zmianie uległa podstawa prawna. Powinno być „j. t. Dz. U. z 2016 r. poz. 

1870 z 18.11.2016 r.” 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Otmuchów, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niego zmian i poprosił 

Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu 

uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

15) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnego miejsca 

lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego w miejscowości Sarnowice Gmina 

Otmuchów; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2016 

rok, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących 

Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

16) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia nowego przystanku 

komunikacyjnego przy ulicy Krakowskiej w Otmuchowie; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie utworzenia nowego przystanku 

komunikacyjnego przy ulicy Krakowskiej w Otmuchowie, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które 

nie wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie 

zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
 

17) Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia nowego przystanku 

komunikacyjnego przy ulicy Lipowej w Otmuchowie; 
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Nie zgłoszono.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie utworzenia nowego przystanku 

komunikacyjnego przy ulicy Lipowej w Otmuchowie, rozpatrzony został przez Komisje Rady, które nie 

wniosły do niej zmian i poprosił Przewodniczących Komisji o przeprowadzenie głosowania w sprawie 

zaopiniowania tego projektu uchwały. 

Komisja Planowania, Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej, Komisja Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej i Komisja Rolnictwa 

i Problemów Wsi, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie.  

Głosów za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
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Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska  

 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

 i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej        Sylwester Łucki 

                                                                                                                  

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                      Dorota Brząkała 

                                                                                                                  

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                    Aleksander Pacławski 

                                                                                                              

4.    Przewodniczący Rady Miejskiej                                                       ........................................ 

                                                                                                                        Stanisław Zaczyk 


